
Protokół Nr XIX/16 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 22 czerwca 2016 r. o godz. 1400.

Numery podjętych uchwał:

1. XIX/246/2016 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 
                                ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2015 rok.  
2. XIX/247/2016 w sprawie udzielanie Prezydentowi Miasta Racibórz absolutorium z tytułu
                                wykonania budżetu za 2015 rok. 
3. XIX/248/2016 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok.
4. XIX/249/2016 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
5. XIX/250/2016 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej,
                               położonej w Raciborzu przy ul. Słonecznej nr 12.
6. XIX/251/2016 w sprawie przeniesienia prawa własności nieruchomości zamiennej 
                                w ramach odszkodowania za działkę drogową przyjętą z mocy prawa przez
                                Gminę Racibórz.
7. XIX/252/2016 w sprawie przystąpienia Miasta Racibórz do współpracy z Vysoká Škola
                               Báňská – Technická Univerzita Ostrava celem przygotowania i realizacji
                               projektu "Edukacja i promocja w zakresie OZE na pograniczu Polsko -
                               Czeskim" przeznaczonego do realizacji ze środków Funduszu
                               Mikroprojektów w ramach programu INTERREG V-A Republika Czeska –
                               Polska.
8. XIX/253/2016 w sprawie rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta Racibórz.
9. XIX/254/2016 w sprawie skargi na pracowników Urzędu Miasta Racibórz.
10. XIX/255/2016 w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 
                                w Gliwicach skargi na Uchwałę Nr XVI/204/2016 Rady Miasta Racibórz 
                                z dnia 23 marca 2016 r. w sprawie wyrażenia zgody na wypowiedzenie
                                zmieniające warunki pracy i płacy radnej Anny Ronin. 

Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak
 Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Naczelnik Wydziału Rozwoju Rafał Jasiński
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Urszula Sobocińska
 Naczelnik Wydziału Ochrony

Środowiska i Rolnictwa Zdzisława Sośnierz
 Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
 Naczelnik Wydziału Lokalowego Agnieszka Mróz
 Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Dorota Fleszer
 Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Iwona Trzeciakowska
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 Kierownik Biura Zarządzania Kryzysowego Stanisław Mrugała
 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
 Radca Prawny             Maciej Markowicz 
 
Otwarcie sesji zostało poprzedzone uroczystym wręczeniem tytułu „Zasłużony dla Miasta 
Raciborza” wraz z medalem Pani Aleksandrze Orłowskiej, nadanego Uchwałą Nr 
XVIII/243/2016 Rady Miasta Racibórz z dnia 25 maja 2016 r. Wręczenia tytułu wraz z 
medalem dokonał Przewodniczący Rady Miasta Henryk Mainusz oraz Prezydent Miasta 
Racibórz Mirosław Lenk.

Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Henryk Mainusz otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 21, Rada jest więc władna do podejmowania 
uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.

Następnie z uwagi na nabrzmiały w mediach temat rozbiórki 2,5 km rozpoczętych zapór zbiornika 
przeciwpowodziowego Racibórz Dolny powitał i udzielił głosu obecnemu na sali Zastępcy 
Dyrektora Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Gliwicach Panu Tomaszowi Cywińskiemu.

 Pan Tomasz Cywiński z RZGW przekazał, że w związku z tym, że w mediach pojawiły się 
informacje o rozbiórce części wykonanego obwałowania należy wyjaśnić, że chodzi o zaporę 
boczną zbiornika. W chwili obecnej jest wybierany materiał, który został użyty do budowy tej 
zapory.  Wyjaśnił również, że zapory zbiornika nie są budowane z łupka tak jak podają media. 
Łupek jest jedynie wykorzystywany w budowie tych zapór, gdyż projekt budowlany to 
dopuszczał. Dodał, że doszło do kontroli, która wykazała, że zastosowany materiał nie spełnia 
wymogów dokumentacji budowlanej. W związku z powyższym została podjęta decyzja o 
usunięciu tego materiału na koszt wykonawcy. Dodał, że dalsza budowa zapór będzie odbywać 
się z wykorzystaniem lokalnie występującego kruszywa.    

 Radny Michał Fita zapytał dlaczego właśnie 6,5 km będzie wymieniane. 
 Pan Tomasz Cywiński przekazał, że wynika to z dokonanych ponad 30 kontrolnych odkrywek.  
 Radny Janusz Loch zapytał, kto za to odpowiada.
 Pan Tomasz Cywiński przekazał, że za budowę odpowiada wykonawca. Dodał, że w trakcie 

budowy zapór wykonawca przedkładał dokumenty potwierdzające zgodność zastosowanego 
materiału  z projektem budowlanym. Dopiero wykonane próby fizyczne tego materiału  
wykazały jego niegodność.

 Radny Marek Rapnicki przekazał, że ta wiadomość jest fatalna. Zapytał więc, czy te kontrolne 
odwierty nie mogły zostać wykonane szybciej, niż dopiero po kilku miesiącach od położenia 
tego materiału.

 Pan Tomasz Cywiński przekazał, że o ile wykonawca działał kompletnie w oderwaniu od 
jakichkolwiek zdroworozsądkowego myślenia o tyle on na to sobie nie może pozwolić. Dodał, 
że taki proces musiał jakiś czas trwać. Dalej wyjaśnił, że zamawiający nie był zadowolony z 
pierwszego inżyniera kontraktu i doszło do jego zmiany.  Uznał, że zmiana inżyniera kontraktu 
w trakcie wykonywanych robót też na pewno miała wpływ na wskazaną późną reakcje. 

 Radny Piotr Klima zapytał jakie konsekwencje poniosą osoby za to odpowiedzialne. Dalej 
zapytał jakie realne zagrożenia niesie ten zbiornik mając na uwadze najgorszy scenariusz.

 Pan Tomasz Cywiński przekazał, że takie inwestycje zawsze ze sobą niosą pewne zagrożenia, 
natomiast trzeba wziąć pod uwagę fakt, że osoby, które projektują taki zbiornik ograniczają te 
zagrożenia do minimum. Dodał, że na takie ewentualne zagrożenia przygotowywane zostaną 
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odpowiednie scenariusze działań.  
 Radny Jan Wiecha wskazał, że już dwa lata temu wskazywano na to, że łupek nie jest 

odpowiednim materiałem w związku z tym trudno mieć zaufanie do inżyniera kontraktu. 
 Pan Tomasz Cywiński przekazał, że materiał alternatywny został dopuszczony na etapie 

projektu budowlanego i na tej podstawie zostały wydane wszystkie decyzje. Dodał, że wówczas
prócz głosów negatywnych nie było żadnych dokumentów na potwierdzenie tego. Dodał, że 
kluczowym jest fakt, że w projekcie budowlanym tego typu materiałowi zostały określone 
bardzo ostre warunki. Wskazał, że decyzja o rozebraniu zapory została podjęta zaraz po 
stwierdzeniu, że zastosowany materiał nie spełnia tych założonych wymogów.  Następnie 
podkreślił jeszcze raz, że cała zapora nie jest budowana z łupka, łupek stanowi jedynie środek 
zapory.  Dalej wskazał, że co innego jest wał przeciwpowodziowy, a co innego zapora.  

 Radna Anna Szukalska zapytała co spowodowało i w jaki sposób zostało wykonane badanie 
kontrolne gdyż firma Gwarex zarzuca subiektywność tych badań. 

 Pan Tomasz Cywiński przekazał, że zgodnie z projektem technicznym granulacja tego materiału
powinna mieścić się od 0 do 10 cm. Dokonane próby kontrolne wykazały nadziarno dochodzące
do 20%. Wcześniej opierano się na badaniach przedłożonych przez wykonawcę, którym nie 
uwierzono i zlecono kontrolne próby. Dodał, że w tym temacie podjęto również kroki na drodze
prokuratorskiej. 

 Radny Marek Rapnicki przekazał, że jest to przykład tego jak kończy się wybór najtańszego 
wykonawcy. Zapytał następnie czy rozebranie zapory nie zachwieje płynnością finansową 
wykonawcy.

 Pan Tomasz Cywiński przekazał, że zamawiający na pewno za to nie zapłaci, bo nie zostało to 
wykonane zgodnie z projektem. Jest to obowiązkiem wykonawcy i bierze się pod uwagę ryzyko
zachwiania płynności finansowej wykonawcy. Z drugiej strony patrząc na wielkość hiszpańskiej
firmy nie powinno mieć to wpływu. Dodał, że priorytetem nie jest czas ale bezpieczeństwo 
obiektu.  

 Radny Michał Fita podziękował za reakcję i następnie zapytał czy w związku z powyższym w 
dalszej budowie będzie już wykorzystywany żwir wydobywany z czaszy zbiornika i czy 
przysłuży się to temu, że zbudowane zapory będą mogły stać się zaporami dla zbiornika 
wielofunkcyjnego.  

 Pan Tomasz Cywiński przekazał, że zbiornik ten od samego początku był projektowany w 
trzech etapach. Pierwszym etapem była budowa Polderu Buków, drugim jest budowa suchego 
zbiornika Racibórz Dolny, ze względu na zasoby kruszyw w czaszy zbiornika. Trzecim zaś 
etapem ma być budowa zbiornika mokrego. Obecny zbiornik jest budowany jako zbiornik 
suchy. Dodał, że środki Banku Światowego zostały przyznane też na zbiornik suchy. Wskazał, 
że wykorzystanie kruszywa z czaszy zbiornika to aspekt czysto ekonomiczny.  Dodał, że na 
chwilę obecną zbiornik jest tak zaprojektowany aby mógł piętrzyć wodę przez okres 
kumulowania wody powodziowej i czasu jego opróżnienia. By zbiornik mógł stale piętrzyć 
wodę będą musiały w późniejszym okresie zostać wykonane dodatkowe roboty.  Wskazał, że 
celem nadrzędnym zbiornika jest ochrona przeciwpowodziowa i cel ten ma zostać osiągnięty.  
Uznał, że w tej chwili zmiana projektu i uzyskanie wszystkich niezbędnych decyzji byłoby 
bardzo czasochłonne i trudne, nie mówiąc już o kwestii finansowej.           

 Radny Leon Fiołka zapytał, czy jest zagrożone zerwanie kontraktu z wykonawca i na ile może 
to przedłużyć proces budowy zbiornika. 

 Pan Tomasz Cywiński przekazał, że takie ryzyko też jest brane pod uwagę. Dodał, że na chwilę 
obecną pod wpływem działań zamawiającego doszło do zmiany kierownictwa w firmie na 
Polskę.  W przypadku jednak zmiany wykonawcy cała inwestycja opóźniła by się o rok, półtora.

 Radna Zuzanna Tomaszewska zapytała się czy zamawiający zapoznali się ze stanowiskiem  
opisującym sytuację z łupkiem ze strony firmy Gwarex.  Dalej uznała, że materiał powinien być
badany przed wykorzystaniem, a nie dopiero po.    
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 Pan Tomasz Cywiński przekazał, że sprawę to rozstrzygnie już prokurator. Dodał, że łupka już 
nie będzie, a materiał który będzie wykorzystany ma pochodzić ze źródeł naturalnych czyli 
kruszyw zalegających w zbiorniku. Przy czy materiał ten też będzie musiał spełniać przyjęte w 
projekcie wymogi.    

 Radny Michał Fita zapytał, czy te dokonane próby dotyczyły tylko materiału czy może 
wykonano też kontrolę palowania.

 Pan Tomasz Cywiński przekazał, że palowanie też było kontrolowane nie mniej wyjaśnił, że 
łupek nie był przy tych pracach wykorzystywany.    

 Radny Piotr Klima poprosił o odpowiedź na pytanie o poniesienia konsekwencji przez winnych 
tych działań. 

 Pan Tomasz Cywiński przekazał, że za to odpowiada wykonawca i zamawiający może jedynie 
zastosować kontraktowe zapisy w stosunku do wykonawcy. Uznał, że dla wykonawcy 
wyciągnięcie tego łupka z zapory na własny koszt jest poważnym obciążeniem. Dodał, że 
wszelkie działania zamawiającego muszą być działaniami w ramach kontraktu i 
przysługującego prawa.   

 Przew. RM Henryk Mainusz podziękował za przedstawienie informacji i następnie przedstawił 
wnioski o ujęcie w planowanym porządku obrad - zał. Nr 2, dodatkowych następujących 
punktów i projektów uchwał:

 wnioski Prezydenta Miasta – zał. Nr 3:
1/ Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. - do pkt 8
2/ Uchwała w sprawie przystąpienia Miasta Racibórz do współpracy z Vysoká Škola Báňská – 
Technická Univerzita Ostrava celem przygotowania i realizacji projektu "Edukacja i promocja 
w zakresie OZE na pograniczu Polsko - Czeskim" przeznaczonego do realizacji ze środków 
Funduszu Mikroprojektów w ramach programu INTERREG V-A Republika Czeska - Polska.

 wnioski wynikające z pracy Rady Miasta:
3/ Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta Racibórz.
4/ Uchwała w sprawie skargi na pracowników Urzędu Miasta Racibórz.
5/ Uchwała w sprawie w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 
Gliwicach skargi na Uchwałę Nr XVI/204/2016 Rady Miasta Racibórz z dnia 23 marca 2016 r. 
w sprawie wyrażenia zgody na wypowiedzenie zmieniające warunki pracy i płacy radnej Anny 
Ronin. 

 Radny Piotr Klima wskazał, że ważną sprawą jest jeszcze sprawa dworca PKP i terenów po 
byłej cukrowni i wniósł aby Rada się tym dzisiaj też zajęła. 

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że Prezydent Miasta w swoim wystąpieniu przedstawi 
informacje w tym temacie. Następnie poddał pod głosowanie zaproponowany porządek obrad.

Rada przy 21 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższe wnioski ustalając następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad - dokonane.
2. Przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Raport z Referatu Przedsiębiorczości i Obsługi Inwestora w Wydziale Rozwoju z zadań 

zrealizowanych w okresie od kwietnia 2015 r. do czerwca 2016 r. 
5. Raport z realizacji działań promocyjnych realizowanych przez Referat Kultury, Sportu i 

Promocji.
6. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem              

z wykonania budżetu za 2015 rok. 
7. Uchwała w sprawie udzielanie Prezydentowi Miasta Racibórz absolutorium z tytułu wykonania

budżetu za 2015 rok. 
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8. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok oraz Uchwała w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej.

9. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej, położonej w 
Raciborzu przy ul. Słonecznej nr 12.

10. Uchwała w sprawie przeniesienia prawa własności nieruchomości zamiennej w ramach 
odszkodowania za działkę drogową przyjętą z mocy prawa przez Gminę Racibórz.  

11. Uchwała w sprawie przystąpienia Miasta Racibórz do współpracy z Vysoká Škola Báňská – 
Technická Univerzita Ostrava celem przygotowania i realizacji projektu "Edukacja i promocja 
w zakresie OZE na pograniczu Polsko - Czeskim" przeznaczonego do realizacji ze środków 
Funduszu Mikroprojektów w ramach programu INTERREG V-A Republika Czeska – Polska.

12. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta Racibórz.
13. Uchwała w sprawie skargi na pracowników Urzędu Miasta Racibórz.
14. Uchwała w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach 

skargi na Uchwałę Nr XVI/204/2016 Rady Miasta Racibórz z dnia 23 marca 2016 r. w sprawie 
wyrażenia zgody na wypowiedzenie zmieniające warunki pracy i płacy radnej Anny Ronin. 

15. Interpelacje, zapytania i wnioski.
16. Zakończenie sesji.

Ad 2. Przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Miasta Racibórz.

Rada przy 22 głosujących radnych, 21 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującymi się przyjęła 
Protokół Nr XVIII/16 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 25 maja 2016 r. 

Ad 3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedłożył do protokołu bieżącą realizację uchwał Rady 
Miasta poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta
Miasta obecnej kadencji. Przedmiotowe informacje stanowią - zał. Nr 4 do protokołu. 
Następnie przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między 
sesjami. Lista omówionych wydarzeń stanowi - zał. Nr 5 do protokołu. Dodatkowo w zakresie 
dworca PKP przekazał, że ok. miesiąc temu odbyło się spotkanie z udziałem wysokich 
przedstawicieli PKP. Dodał, że sprawa dworca posuwa się do przodu i po uwagach wniesionych
podczas spotkania i uwagach architektów PWSZ następuje proces projektowania. 
Prawdopodobnie dokumentacja ta powstanie do końca roku i wtedy będzie mógł zostać 
ogłoszony przetarg, tak aby realizacja nastąpiła w roku przyszłym. Dodał, że główną uwagą 
architektów do przedstawianej koncepcji było zachowanie prawej strony budynku. W 
uzupełnieniu przekazał, że PKP zadeklarowało również remont dalszych odcinków torów na 
trasie od Nędzy do Chałupek, a w przypadku Raciborza remont dworca zostanie skorelowany z 
remontem peronów. W zakresie terenów po byłej cukrowni przekazał, że teren ten został 
zgłoszony do konkursu organizowanego przez PAIiIZ w Warszawie. Dalej przypomniał, że na 
teren składa się 5 działek przy czym jedna działka została już sprzedana, za parę dni odbędzie 
przetarg na 3 kolejne działki, z tego 2 powinno udać się zbyć. Dodał że sprzedaż została 
obwarowana warunkami, a ich nie spełnienie przez inwestorów karami. Wskazał też, że 
pozostały teren zostanie wystawiony na sprzedaż wraz z dostępem do rampy kolejowej.  

 Radny Piotr Klima odnośnie dworca przekazał, że mieszkańcy martwią się tym, że pod parkingi
zburzyć się ma część tego obiektu. Wskazał, że dobrym terenem na parking jest teren 
pobliskiego zaniedbanego skweru. W zakresie cukrowni uznał, że rozdrobnienie tego terenu nie 
było właściwe. Wskazał jednocześnie na miejscowość Zator gdzie zbudowano park rozrywki,  
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przez co miejscowość zyskała wielu turystów. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że Rada postanowiła, że ma to być teren 

przemysłowy. Wskazał, że dla inwestora z branży turystycznej miasto ma teren na Ostrogu. 
 Radny Marek Rapnicki wskazał, że teren przy u. 1 Maja to zawsze był teren przemysłowy 

uzyskany przecież poprzez wyburzenie starej cukrowni.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że cukrownia miała ponad 100 lat i prawdopodobnie 

dlatego właściciel zdecydował się na jej zamkniecie.       

Ad 4. Raport z Referatu Przedsiębiorczości i Obsługi Inwestora w Wydziale Rozwoju z zadań
          zrealizowanych w okresie od kwietnia 2015 r. do czerwca 2016 r. 

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że przedmiotowy materiał był analizowany przez dwie 
komisje, KRGBiF i KGMOŚiBP.

 Radny Leszek Szczasny przekazał, że działania referatu ocenia pozytywnie, niemniej uznał, że  
logo programu wymaga poprawienia podobnie jak hasło przyciągające inwestorów. W zakresie 
opisów poszczególnych dzielnic zamieszczonych na stronie internetowej przekazał, że jest to 
przygotowane w nowoczesny sposób, niemniej wskazał na odesłanie do rybnickiej strony.  
Dalej uznał, że należy zająć się tez szeroką promocją fanpage programu. Zapytał czy opisane w 
materiale informatory w trzech językach są już dostępne w urzędzie miasta.   

 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak przekazała, że takie logo zostało zaakceptowane 
podobnie jak hasło promocyjne, które zostało pozytywnie ocenione przez inwestorów. 
Dodatkowo przekazała, że w ramach współpracy z PAIiIZ będzie promowane hasło „Invest in 
Racibórz”. W zakresie opisów dzielnic przekazała, że na nowej uruchomionej już stronie miasta
będzie to prezentowane według zaleceń PAIiIZ-u. W zakresie materiałów promocyjnych 
wyjaśniła, że w materiale opisane te które już powstały i które są dostępne w sekretariacie 
prezydenta i referacie przedsiębiorczości.   

 Radny Leszek Szczasny uznał, że materiały te mogłyby również znaleźć się na parterze urzędu. 
Następnie zgłosił nie działający na stronie link do ambasady hiszpańskiej.  

 Radny Wiesław Szczygielski przekazał, że pierwszy raz spotyka się z tak dobrze 
przygotowanym materiałem, z którego widać bardzo dobrą prace referatu. Dodał, że w 
materiale brakuje jedynie informacji o poniesionych kosztach.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak przekazała, że jest to raport z działalności referatu od 
początku jego powstania. Dodała, że takie zestawienie kosztów zostanie ujęte w raporcie za 
2016 rok. 

 Radny Zbigniew Sokolik zapytał czy warunek inwestycyjny na terenach po byłej cukrowni jest 
związany tylko z wybudowaniem obiektów czy też z wybudowanie i zatrudnieniem 
pracowników. Dalej zapytał w jaki sposób będą przekazywane informacje o funkcjonowaniu  
mobilnego punktu informacji dla przedsiębiorcy. Zapytał też kiedy zostaną przygotowane tereny
dla inwestorów na małej strefie przy ul. Bartka Lasoty.

 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak przekazała, że warunki zostały określone zarządzeniem
w ogłoszonym przetargu. Inwestor więc ma dwa lata na rozpoczęcie inwestycji od momentu 
zawarcia umowy sprzedaży i kolejne dwa lata na jej zakończenie.  Dodała, że pierwsza firma 
która już kupiła tam teren zatrudni 30 osób. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że do zasad sprzedaży nie wprowadzono warunku 
zatrudnienia, zwraca się na to jednak uwagę przy rozmowach z inwestorami. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak dodała, że pierwsza firma rozpocznie inwestycje 
jeszcze w tym roku. Najprawdopodobniej kolejni inwestorzy uczynią podobnie. Dalej 
przekazała, że te trzy firmy z którymi rozmawiano docelowo mają stworzyć 170 miejsc pracy. 
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W zakresie  mobilnego punktu informacji przekazała, że nie jest to finansowane ze środków 
miasta, a informacje o terminach otwarcia mobilnego punktu pojawiają się z wyprzedzeniem na 
stronach miasta i na facebook-u. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w zakresie małej strefy przyjęto realizacje do 
2018 r. i w tym roku na pewno jeszcze nie będzie tam sprzedaży terenu. Działki najpierw 
zostaną podzielone i uzbrojone. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zamknął powyższy 
punkt obrad. Raport z Referatu Przedsiębiorczości i Obsługi Inwestora w Wydziale 
Rozwoju z zadań zrealizowanych w okresie od kwietnia 2015 r. do czerwca 2016 r. stanowi 
zał. Nr 6 do protokołu.

Ad 5. Raport z realizacji działań promocyjnych realizowanych przez Referat Kultury, Sportu
          i Promocji.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że materiał ten został szczegółowo przeanalizowany na 
komisjach. Następnie z uwagi na brak chętnych do dyskusji zamknął powyższy punkt obrad. 
Raport z realizacji działań promocyjnych realizowanych przez Referat Kultury, Sportu i 
Promocji stanowi zał. Nr 7 do protokołu.

Ad 6. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem
          z wykonania budżetu za 2015 rok. 
Ad 7. Uchwała w sprawie udzielanie Prezydentowi Miasta Racibórz absolutorium z tytułu
          wykonania budżetu za 2015 rok. 

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał radnym, że sprawozdanie z wykonania budżetu za 2015 
rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego – zal. Nr  8 zostało przedłożone do 
zaopiniowania Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Katowicach, a IV Skład Orzekający tejże 
izby uchwałą  Nr 4200/IV/73/2016 z dnia 13 kwietnia 2016 r. wydał pozytywną opinię, którą 
radnym przedstawił – zal. Nr  9. Następnie przedstawił radnym stanowisko Komisji Rewizyjnej
wyrażone w uchwale z dnia 07 czerwca 2016 r. w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium 
Prezydentowi Miasta Racibórz za 2015 rok  – zal. Nr  10, przekazując, że Komisja Rewizyjna 
po rozpatrzeniu sprawozdań oraz informacji o stanie mienia komunalnego i opinii Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Katowicach pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu miasta za 
2015 rok oraz wnosi do Rady Miasta o udzielenie Prezydentowi Miasta Racibórz absolutorium 
za 2015 rok. Następnie dodał, że wniosek Komisji Rewizyjnej również podlegał  zaopiniowaniu
przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Katowicach, a Kolegium tejże izby  Uchwałą Nr 
4200/IV/114/2016 z dnia 10 czerwca 2016 r. pozytywnie zaopiniowało powyższy wniosek 
Komisji Rewizyjnej  – zal. Nr  11. 

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF po przeanalizowaniu przedmiotowych 
sprawozdań pozytywnie zaopiniowała projekty wyżej wymienionych uchwał. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP po przeanalizowaniu przedmiotowych 
sprawozdań pozytywnie zaopiniowała projekty wyżej wymienionych uchwał.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS po przeanalizowaniu przedmiotowych 
sprawozdań pozytywnie zaopiniowała projekty wyżej wymienionych uchwał.

 Radny Leon Fiołka przedstawił stanowisko klubu radnych RSS Nasze Miasto w sprawie 
udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Racibórz za 2015 r. - zał. Nr 12. Wskazał, że 
klub nie wnosi uwag co do zgodności przedstawionych sprawozdań z wykonania budżetu za 
2015 rok i pozytywnie ocenia niektóre elementy tego budżetu oraz jego wynik finansowy. Za 
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zadawalający uznano między innymi wskaźnik poziomu wydatków  inwestycyjnych oraz 
wskaźnik zadłużenia. Uwagi zaś dotyczą znaczących różnic pomiędzy pierwotnie planowanym 
przychodami, kosztami czy inwestycjami, a ich rzeczywistą realizacją, co w ocenie klubu jest 
efektem nierzetelnego planowania  i przygotowania oraz słabego zabiegania o ich realizację. 
Wśród przykładów wymienił między innymi w dalszym ciągu brak dokumentacji dla RDRP, 
sprzedaż nieruchomości gminnych na poziomie 52,5 % planu, przesunięcie terminu przebudowy
ul. Polnej, podwyższenie kapitału ZWiK, wydatków na termomodernizację zasobu 
komunalnego, sytuację finansową w oświacie oraz gospodarkę odpadami. Biorąc pod uwagę 
pozytywne aspekty działań w 2015 roku przekazał, że radni klubu nie będą głosować przeciw 
przyjęciu sprawozdania i przeciw udzieleniu absolutorium. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk podziękował za rzetelne podsumowanie roku budżetowego 
wskazując jednocześnie, że to wspólny budżet, kształtowany poprzez co miesięczne, niemniej 
zawsze niezbędne zmiany. Odnosząc się następnie do uwag klubu radnych przekazał, że 
wykonanie planu dochodów ze sprzedaży nieruchomości na poziomie 52 % w porównaniu z 
innymi gminami uznaje za dobry wynik. W zakresie dokumentacji RDRP przekazał, że 
finansowo jest to realizowane zgodnie z planem. W kwestii ul. Polnej przekazał, że z rozsądku 
pozwolono najpierw przełożyć przełącza energetyczne. W zakresie ZWiK przekazał, że to ilość 
zadań wskazywanych do realizacji ze strony miasta spowodowały potrzebę dokapitalizowania 
spółki. W kwestii wydatków na termomodernizację zasobu komunalnego wyjaśnił, że w 
ostatniej chwili zostały zmienione kryteria więc są to przesunięcia od nas niezależne. W sprawie
oświaty przekazał, że miasto dużo inwestuje w obiekty oświatowe. Wskazał też, że wydatki na 
przedszkola są zadaniem własnym nie objętym subwencją. W zakresie gospodarki odpadami 
przekazał, że jest ona właściwie zbilansowana.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dalszej dyskusji poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2015 rok.

Rada przy 22 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się przyjęła  
uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu za 2015 rok. Uchwała Nr XIX/246/2016 stanowi zał. Nr 13 do protokołu.

 Następnie Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do
dyskusji, zgodnie z wnioskiem Komisji Rewizyjnej poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 
udzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015 
rok.

Rada przy 22 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się przyjęła  
uchwałę w sprawie udzielania Prezydentowi Miasta Racibórz absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu za 2015 rok. Uchwała Nr XIX/247/2016 stanowi zał. Nr 14 do protokołu.

Ad 8. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok oraz Uchwała w sprawie 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z autopoprawką.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok wraz z jej 
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autopoprawką  – zał. Nr 15 i 16.
Rada przy 22 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 6 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę wraz z jej autopoprawką. Uchwała Nr XIX/248/2016 stanowi zał. Nr 17 do
protokołu.

-   Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
Rada przy 21 głosujących radnych, 14 głosami za, 0 przeciw i 7 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XIX/249/2016 stanowi zał. Nr 18 do protokołu.

Ad 9. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej,
           położonej w Raciborzu przy ul. Słonecznej nr 12.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Zbigniew Sokolik zapytał o tryb zbycia przedmiotowej nieruchomości.
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak przekazała, że będzie to tryb przetargowy.
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 

dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 22 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XIX/250/2016 stanowi zał. Nr 19 do protokołu.

Ad 10. Uchwała w sprawie przeniesienia prawa własności nieruchomości zamiennej w ramach
            odszkodowania za działkę drogową przyjętą z mocy prawa przez Gminę Racibórz.  

-   Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 22 głosujących radnych, 21 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XIX/251/2016 stanowi zał. Nr 20 do protokołu.

Ad 11. Uchwała w sprawie przystąpienia Miasta Racibórz do współpracy z Vysoká Škola
            Báňská – Technická Univerzita Ostrava celem przygotowania i realizacji projektu
            "Edukacja i promocja w zakresie OZE na pograniczu Polsko – Czeskim"
            przeznaczonego do realizacji ze środków Funduszu Mikroprojektów w ramach
            programu INTERREG V-A Republika Czeska – Polska.

-   Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę.
Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XIX/252/2016 stanowi zał. Nr 21 do protokołu.
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Ad 12. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta Racibórz.

-   Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę.
Rada przy 20 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XIX/253/2016 stanowi zał. Nr 22 do protokołu.

Ad 13. Uchwała w sprawie skargi na pracowników Urzędu Miasta Racibórz.

-   Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę.
Rada przy 21 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XIX/254/2016 stanowi zał. Nr 23 do protokołu.

Ad 14. Uchwała w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 
Gliwicach skargi na Uchwałę Nr XVI/204/2016 Rady Miasta Racibórz z dnia 23 marca 2016 r.
w sprawie wyrażenia zgody na wypowiedzenie zmieniające warunki pracy i płacy radnej 
Anny Ronin. 

-   Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę.
Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę.  Radna Anna
Ronin  nie  brała  udziału  w głosowaniu.  Uchwała  Nr XIX/255/2016  stanowi  zał.  Nr 24 do
protokołu.

Ad 15. Interpelacje, zapytania i wnioski.

 Radny Piotr Klima przedstawił następujące interpelacje:
1) w sprawie przedstawienia listy osób i instytucji wyróżnionych tytułem i medalem 

„Zasłużony dla Miasta Raciborza” oraz propozycji wyeksponowania tych osób w Urzędzie 
Miasta jak również ustalenia czy wyróżnienia takie będą nadawane w większej ilości czy też
będzie to tytuł elitarny. Ze swojej strony przedstawił propozycję wyróżnienia tym tytułem 
doktora Emanuela Jaszczołda,  

2) w imieniu grupy radnych przedstawił prośbę o podjęcie szybkich i skutecznych działań w 
sprawie skarg i wniosków składanych od wielu miesięcy przez Panią Różę Labudek –  zał. 
Nr 25,

3) w sprawie ustawienia tablicy informacyjnej oraz kierunkowskazu kierującego podróżnych w
stronę zabytkowego spichlerza w Sudole,

4) w sprawie rozważenia przeniesienia pomnika biskupa Gawliny w inne bardziej 
reprezentatywne miejsce oraz zamontowanie przy pomniku informacji kierującej 
zwiedzających do Strzybnika, gdzie biskup się urodził.

 Radny Marek Rapnicki przedstawił następujące interpelacje i zapytania:
1) odnosząc się do interpelacji radnego Piotra Klimy w sprawie pomnika biskupa Gawliny 

przekazał, że pomnik ten jak wiele innych np. w Krakowie jest usytuowany blisko ludzi,
2) w sprawie zajmowania parkingu przy cmentarzu na ul. Gliwickiej przez samochody 

wystawione na sprzedaż, które stoją tam już bardzo długo,
3) w sprawie stadionu piłkarskiego przy ul. Srebrnej  – zał. Nr 26.       
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 Radny Michał Woś przedstawił następujące interpelacje i zapytania:
1) poinformował, że Sąd Okręgowy w Gliwicach otrzymał  150.000 zł na projekt renowacji 

budynku  po byłym poprawczaku z przeznaczeniem na siedzibę Prokuratury Rejonowej. 
Dodał, że koszt remontu tego obiektu szacowany jest na ok. 15 mln zł.  W związku z 
powyższym poprosił o przygotowanie uchwały z poparciem i wskazaniem jak ważny 
historycznie jest to budynek dla miasta,

2) zapytał na jakim etapie są prace w mieście wynikające z ustawy krajobrazowej, a w 
szczególności w kwestii uporządkowania tematu reklam i bilbordów w mieście,

3) w sprawie odrestaurowanej kaplicy zamkowej przekazał, że podobno w Muzeum w 
Raciborzu w depozycie są przechowywane oryginalne świeczniki oraz krucyfiks.               
W związku z powyższym  poprosił o potwierdzenie tych informacji i podjęcie działań celem
powrotu ich do kaplicy zamkowej,

4) w sprawie przygotowania miejskiego programu Start-upów do rządowego programu Inpact. 
 Radny Marcin Fica przedłożył do protokołu i przedstawił następujące interpelacje - zał. Nr 27:

1) w sprawie wybudowania dalszej części parkingu przy ul. Żorskiej,
2) w sprawie wymiany słupów oświetlenia ulicznego przy ul. Wileńskiej,
3) w sprawie wycięcia suchych drzew na ulicy Kościuszki,
4) w sprawie zwrócenia się do GDDKiA w Katowicach w sprawie zbierania skoszonej przy 

drodze trawy,
5) ustnie odnosząc się do interpelacji radnego Michała Wosia z poprzedniej sesji w sprawie 

odnowienia organów kaplicy zamkowej przekazał, że można by skorzystać z pomocy 
miejscowego fachowca Pana Arkadiusza Popławskiego. 

 Radny Michał Fita przedłożył i przedstawił następujące interpelacje -  zał. Nr 28:
1) w sprawie realizacji przez Prezydenta Miasta deklaracji złożonej podczas spotkania z 

mieszkańcami ul. Polnej w sprawie zastępczego parkingu na czas remontu ulicy,
2) w sprawie wycięcia kilkunastu lip przy ul. Łąkowej,
3) w sprawie zgłaszanych przez mieszkańców uwag dotyczących nieprawidłowego obcinania 

grubych konarów drzew,
4) ustnie w sprawie nieodpłatnego udostępnienia płyty boiska przy ul. Zamkowej na rozegranie

kilku meczy w ciągu roku przez zespół futbolu amerykańskiego Raptors Racibórz,
5) odnosząc się do interpelacji radnego Marka Rapnickiego w sprawie przesuwania płyty 

boiska przy ul. Srebrnej przekazał, że zgadza się z twierdzenie, że nie będzie to dobre 
posunięcie,

6) zapytał jakie są przewidziane do zamontowania przyłącza na bulwarach nadodrzańskich,
7) poprosił o informację na temat miejskiego sprzętu gdy chodzi o czyszczenie ulic na mokro.  

 Radna Zuzanna Tomaszewska przedstawiła następujące interpelacje:
1) w sprawie oznaczenia zjazdu z autostrady A1 w miejscowości Gorzyczki oraz wyjazdu nr 

304 z autostrady A4 tablicą kierującą na Racibórz,  
2) w sprawie możliwości odnowienia placu zabaw w parku przy ul. Warszawskiej,
3) w sprawie  zaniedbanych schodów i ścieżki oraz braku oświetlenia między blokami przy ul. 

Bosackiej (obok sklepu PSS Społem),
4) odnosząc się do odpowiedzi na interpelację w sprawie wycinki drzew przy Zakładzie 

Karnym przekazała, że w jej ocenie odpowiedź ta nie jest wystarczająca. W związku z 
powyższym poprosiła o konkretne wyniki badań tych drzew i wydaną decyzję.     

 Radny Jan Wiecha przedłożył do protokołu interpelacje w sprawie chodnika obok stadionu przy 
ul. Szczęśliwej – zał. Nr 29.

 Radny Leon Fiołka przedłożył do protokołu następujące interpelację – zał. Nr 30:
1) w sprawie zabezpieczenia rowu nr 21  przy mostku na ul. Wysokiej w Brzeziu,
2) w sprawie informacji o przeprowadzonej inwentaryzacji rowu BR-27,
3) w sprawie prośby mieszkańca dotyczącej oświetlenia oraz utwardzenia tymczasowego 
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płytami ok. 50 m drogi polnej przy ul. Glinianej. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił odpowiedzi na zapytania i interpelacje 

następujących radnych:
 Odnośnie interpelacji radnego Piotra Klimy:

1) w sprawie przedstawienia listy osób i instytucji wyróżnionych tytułem i medalem 
„Zasłużony dla Miasta Raciborza” przekazał, że informację w tym temacie zostanie 
przedstawiona na piśmie na sesję wrześniową,

2) w sprawie skarg i wniosków składanych od wielu miesięcy przez Panią Różę Labudek 
przekazał, że w tej chwili toczy się postępowanie w zakresie zgodności sposobu 
użytkowania z planem przestrzennym i trudno znaleźć uzasadnienie do kwestionowania 
prowadzonej tam działalności. Dodał, że decyzja w tym zakresie zapadnie w 
najbliższych dniach. Wskazał, że urząd może tylko od tej strony sprawę ta rozpatrywać,

3) w sprawie ustawienia tablicy informacyjnej oraz kierunkowskazu kierującego 
podróżnych w stronę zabytkowego spichlerza w Sudole przekazał, że nie zawsze 
zainteresowanie jest miarą problemu. Dodał, że trudno jest liczyć na zainteresowanie 
społeczne tym obiektem gdyż to problem bardziej dla specjalistów. Uznał, że tablica 
informacyjna powinna się tam pojawić, natomiast z kierunkowskazami lepiej jeszcze 
poczekać,

4) w sprawie rozważenia przeniesienia pomnika biskupa Gawliny w inne bardziej 
reprezentatywne miejsce oraz zamontowanie przy pomniku informacji kierującej 
zwiedzających do Strzybnika, gdzie biskup się urodził przekazał, że pomnik ten jest 
wśród ludzi jak stwierdził radny Marek Rapnicki. Dodał, że dyskusja w tym temacie już 
się parokrotnie odbywała, największa wtedy gdy pomnik był stawiany.  Uznał, że 
zastanowi się nad uzupełnieniem pomnika o dodatkową tablicę informacyjną. 

 Odnośnie interpelacji radnego Marka Rapnickiego:
1) w sprawie zajmowania parkingu przy cmentarzu na ul. Gliwickiej przez samochody 

wystawione na sprzedaż przekazał, że temat jest bardzo trudny. Wskazał, że gdy nie 
zakłóca to prządku, to i policja nie podejmie interwencji, chyba, że dotyczy to 
niszczejącego pojazdu pozostawionego na dłuższy czas. Dodał, że Straż Miejska będzie 
ten parking monitorować na bieżąco,

2) w sprawie stadionu piłkarskiego przy ul. Srebrnej przekazał, że na chwilę obecną remont
tam prowadzony wykonuje miasto, chodzi o dobudowanie szatni i toalet. W tym roku 
klub z dotacji miasta wykonuje też remont ogrodzenia i nasypu. Natomiast jak będą 
usytuowane boiska to jest kwestia przyszłości bo w tym roku nie planuje się w tym 
zakresie prac. Dodał, że koszeniem i utrzymaniem bieżącej czystości zajmuje się klub.    

 Odnośnie interpelacji radnego Michała Wosia:
1) w sprawie remontu budynku po byłym poprawczaku z przeznaczeniem na siedzibę 

Prokuratury Rejonowej przekazał, że chętnie w tym temacie się spotka z radnym by 
omówić wszystkie możliwości lobbingu,

2) w sprawie ustawy krajobrazowej przekazał, że została ona zaskarżona, niemniej miasto 
bardziej czeka na wzory płynące z innych miast. Uznał, że te pierwsze regulacje będą na
pewno również zaskarżane,

3) w sprawie organów z kaplicy zamkowej przekazał, że wymagają one kosztownej 
naprawy, niemniej uznał, że jest to element warty wsparcia ze strony miasta. W zakresie 
oryginalnych świeczników oraz krucyfiksu przekazał, że ustali z Muzeum możliwość 
powrotu tych elementów do kaplicy zamkowej, 

4) w sprawie przygotowania miejskiego programu Start-upów do rządowego programu 
Inpact przekazał, że zostanie to przypilnowane.  

 Odnośnie interpelacji radnego Marcina Ficy przekazał, że odpowiedzi zostaną 
przygotowane na piśmie. 
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 Odnośnie interpelacji radnego Michała Fity:
1) w sprawie realizacji przez Prezydenta Miasta deklaracji złożonej podczas spotkania z 

mieszkańcami ul. Polnej w sprawie zastępczego parkingu na czas remontu ulicy 
przekazał że Wydział Dróg Miejskich wystąpi do prywatnego podmiotu, który jest 
właścicielem tego terenu o jego użyczenie, 

2) w sprawie nieodpłatnego udostępnienia płyty boiska przy ul. Zamkowej na rozegranie 
kilku meczy w ciągu roku przez zespół futbolu amerykańskiego Raptors Racibórz 
przekazał, że uczestniczył w rozmowach klubu z dyrektorem OSiR-u. Wskazał, że 
kwestią wątpliwą były treningi, które mogą za bardzo naruszyć murawę. Dodatkowo 
wskazał, że klub ma świadomość że żaden klub w mieście nie ma niczego bezpłatnie i to
że kluby otrzymują od miasta dotacje, 

3) w sprawie przyłączy na bulwarach nadodrzańskich przekazał, że jest tam przewidziana 
woda i energia elektryczna,

4) w sprawie miejskiego sprzętu do czyszczenia ulic na mokro przekazał, że miasto posiada
taki sprzęt.   

 Radny Eugeniusz Wyglenda przekazał, że klub Raptors od dwóch lat trenował na hali i 
boisku w Studziennej i boisko to nadal jest dla nich dostępne.

 Radny Michał Fita przekazał, że klubowi zależy na tym aby mecze mistrzowskie rozgrywać 
na boisku przy ul. Zamkowej.

 Odnośnie interpelacji radnej Zuzanny Tomaszewskiej:
1) w sprawie oznaczenia zjazdu z autostrady A1 w miejscowości Gorzyczki oraz wyjazdu 

nr 304 z autostrady A4 tablicą kierującą na Racibórz przekazał, że sprawa wymaga 
zmiany przepisów, bo to one nie pozwalają na umieszczanie na tablicach innych miast 
niż te, które są bezpośrednio na drodze, która łączy się z autostradą, przy czy ważny jest 
tutaj numer drogi. Dodał, że jedynym możliwym rozwiązaniem jest postawienie tablicy 
kierującej na Zamek Raciborski o czy będzie rozmawiał ze starostą.

2) w sprawie możliwości odnowienia placu zabaw w parku przy ul. Warszawskiej 
przekazał, że najpierw trzeba coś zrobić z tym betonowym podestem, a pozostałe 
działania zrealizować w latach następnych,

3) w sprawie  zaniedbanych schodów i ścieżki oraz braku oświetlenia między blokami przy
ul. Bosackiej (obok sklepu PSS Społem) przekazał, że jest tam problem wielu 
właścicieli, niemniej dodał, że zostanie to jeszcze raz sprawdzone,

4) w sprawie wycinki drzew przy Zakładzie Karnym przekazał, że udostępni radnej całą 
decyzję wydana w tym zakresie.  

 Radny Krzysztof Myśliwy uznał, że w zakresie zieleni niezbędny wydaje się przegląd 
całego miasta.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że taki przegląd jest wykonywany raz w roku.
 Radny Michał Fita wskazał, że wielokrotnie nacięcia pielęgnacyjne powodują naruszenie 

warstwy ochronnej, co później osłabia drzewa. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że z tego też powodu drzewa powinny 

przycinać tylko firmy specjalistyczne.       

Ad 16. Zakończenie sesji.

 Przew.  RM Henryk  Mainusz  z  uwagi  na  wyczerpanie  porządku  obrad  zamknął  sesje  Rady
Miasta Racibórz, godz. 1805.

Protokołował:                                                               Przewodniczący Rady
Leszek Jureczko                                                                                     Henryk Mainusz
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